

Notfall & Rettungsmedizin

Band 5
Volume 5

8·2002

Editorial

- Chr. K. Lackner · K. Anding · Hp. Moecke
Zur ärztlichen Ausbildung in der Notfallmedizin 571
Training of physicians in emergency medicine

Zur Diskussion

- W. F. Dick
Notarzt oder KV-Arzt? – Die Aufgaben in der präklinischen Versorgung. 572
Kommentar zum Editorial von C. Madler in Heft 7/2002
Emergency physician or general practitioner? The tasks to be performed in preclinical care. Commentary on the editorial by C. Madler in issue 7/2002

Leitartikel

- E. Sorges · J. Carlsson · D. Härtel · U. Tebbe
Synkope in der präklinischen Notfallmedizin 574
Syncope in preclinical emergency medicine

Konzepte und Qualitätsmanagement

- A. Thierbach · V. Dörge · J. Scholz · W. Dick
Theoretische Ausbildung für den Notarzteinsatz. Neues Kurskonzept zur ärztlichen Ausbildung in der Notfallmedizin 582
Theoretical training for emergency physicians: A new concept for a course in emergency medicine
- D. Stratmann, BAND
Ergebnisse der Konsensuskonferenz 2002 zu Sichtungskategorien im Rettungsdienst und im Katastrophenschutz 586
Results of the consensus conference 2002 on screening categories in rescue services and disaster protection
- R. Schmiedel · H. Behrendt
Klassifizierung der Einsatzentscheidung und die Wirkungen auf die Notfallvorhaltung 588
Classification of decisions regarding deployment and the effects on emergency service resources

Medizinrecht

- P. M. Lissel
Übertragbare Krankheiten und Recht 592
Communicable diseases and the law

Kasuistik

- M. Fries · M. Schäfer · J. Schnoor · O. Kunitz
Akute neurologische Notfälle als Ursache von Verkehrsunfällen 594
Acute neurological emergencies as a cause of traffic accidents

Notfall aktuell: Notfallmedizinische Zentren

- J. Koppenberg · S. M. Briggs · S. K. Wedel · A. K. Conn
Das amerikanische Notfallwesen – „emergency medical service“ und „emergency room“ 598
The American emergency medical services and the emergency room

